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                              P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  Nr  XLV/06 
 
                          Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zbuczyn 
                               z dnia 27 października 2006r. 
 
 
 
Stan radnych    -   15 
Obecnych na Zwyczajnej Sesji Rady Gminy   -   15 
Stan radnych stanowi quorum i radni mogą podejmować prawomocne uchwały. 
 
- Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Obrady  XLV Zwyczajnej Sesji Rady Gminy otworzył o godz. 1400 
Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir Górka. Powitał radnych Rady 
Powiatu, radnych Rady Gminy, Wójta Gminy Romana Prochenkę, Zastępcę 
Wójta Stanisława Biardzkiego, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i inne 
osoby przybyłe na sesję. 
 
- Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
 
                                                      Ad.  2 . 
 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie 
ewentualnych wniosków do porządku obrad. 
Wniosków radni nie zgłosili , a proponowany porządek obrad przyjęli 15 
głosami „za”, czyli „jednogłośnie”.  
Porządek obrad XLV Sesji przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbuczyn 

na rok 2006. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę. 
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9. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy z dnia 6 października 2006r. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Podsumowanie IV kadencji Rady Gminy Zbuczyn. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
 
                                                         Ad.  3 . 
 
W tym punkcie porządku obrad Wójt Roman Prochenka  przedstawił 
sprawozdanie za lata 2003-2006.  
 
Trudne początki: 
-Wysepka w miejscowości Chroma, wypadki. 
-Problemy we współpracy z Radą Gminy. 
-Bardzo ciężka i śnieżna zima 2002-2003. 
-Fatalny stan obiektów gminny. 
-Fatalny stan strażnic osp. 
-Brak uregulowanej gospodarki odpadami. 
 
 
ORGANIZACJA URZĘDU GMINY I JEDNOSTEK ORGANIZACYJNYCH 
 
� opracowanie Statutu Gminy Zbuczyn 
� opracowanie Statutów Sołectw 
� opracowanie zmian w statucie GOPS 
� Nadanie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Zbuczyn 
� Plan Rozwoju Lokalnego 
� Uruchomienie strony internetowej (www.zbuczyn.pl) i BIP Gminy Zbuczyn 

 
 
Drogi 
Asfaltowanie:  
• Stary Krzesk, Cielemęc – Tarcze 
Stabilizacje:  
• Wąsy – Modrzew,  
• Lipiny – Ługi-Rętki 
Chodniki: 
• Zbuczyn: Lipowa, Młynarska 
• Krzesk – Królowa Niwa 
 

Gospodarka odpadami 
• Zakup ciągnika z osprzętem do prowadzenia gospodarki odpadami - koszt 

295 240 zł (WFOŚ 132 000 zł) 
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• Zakup prasy do odpadów oraz 372 szt. pojemników do odpadów 
segregowanych – koszt 339 000 zł  (EFRWP, WFOŚ - 223 000zł.) 

• Problemy z segregacją odpadów 
• Utylizacja zwłok zwierzęcych 
• Program edukacji ekologicznej z nagrodami dla Szkół 
• Zakup akcji Zakładu Utylizacji Odpadów w Siedlcach 
 
 
OŚWIETLENIE DRÓG  
 

100% lamp oświetlenia ulicznego w Gminie Zbuczyn zostało wymienionych na 
energooszczędne. 
 
 

 
 
 
 

ZDROWIE 
�Remonty w Ośrodkach Zdrowia 
�Likwidacja barier architektonicznych w Ośrodku Zdrowia w Zbuczynie 
�Powstanie nowych aptek w Krzesku -Majątku i w Zbuczynie 
�Karetka pogotowia w Zbuczynie 
�Przychodnia lekarzy specjalistów w Zbuczynie 

 
BEZPIECZEŃSTWO 

• Zakup samochodów i sprzętu p.poż.  
• Usprawnienie systemu alarmowania w strażach 

• Karetka dla OSP Zbuczyn 

• Przywrócenie posterunku policji w Zbuczynie 
• Samochód dla policji    
•  
 



 4 

OŚWIATA 
• Przyspieszenie oddania do użytku Szkoły w Dziewulach 
• Sale gimnastyczne w Zbuczynie,    Borkach-Kosach i Czuryłach 
 
Remonty szkół: 
•Wymiana pokryć dachowych, 
•Remonty sal lekcyjnych,  
•Modernizacje CO. 
•Wymiana okien, termomodernizacja, 
•Wyposażenie szkół 
•Pracownie internetowe 
•Multimedialne centra informacji dla bibliotek szkolnych 
•Zakupy pomocy naukowych 
•Zakupy sprzętu sportowego 
•Organizacja dowożenia dzieci do szkół 
  

KULTURA 

•Budowa nowej siedziby GOK, GCI 

•GCIE 

•Zmiana siedziby bibliotek w: Tarczach, Krzesku-Królowa Niwa i w Zbuczynie 

    
 SEKCJE: 
• Koło taneczne 
• Dziecięcy klub piosenki 
• Studio piosenki 
• Gra na gitarze 
• Sekcja turystyczno-krajoznawcza 
• Sekcja judo 
• Uniwersytet trzeciego wieku 
• Warsztaty literacko-dziennikarskie 
 
WYDARZENIA 
•„Złote gody” 
•Festyn „Dni Gminy Zbuczyn 2005” 
•Festyn „Dni Gminy Zbuczyn 2006 
•II miejsce w Wakacyjnym Turnieju Gmin Radia Dla Ciebie 
•Obchody Święta Odzyskania Niepodległości 
•80 lat i wręczenie sztandaru Ochotniczej Straży Pożarnej w Krzesku-Królowa 
Niwa (2005) 
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•90 lat i wręczenie sztandaru Ochotniczej Straży Pożarnej w Czuryłach (2006) 
•Dożynki w Krzesku-Królowa Niwa 
•Podpisanie umowy o współpracy w ramach programu „Szkół patronackich”. 
 
 

PRACA  URZĘDU 
 

Ilość wydanych dowodów 
osobistych: 

Ilość decyzji o warunkach 
zabudowy: 

2001 – 522 2001 – 81 
2002 – 447 2002 – 79 
2003 – 2147   2003 – 108 
2004 – 1502 2004 – 80 
2005 – 1239 2005 - 91 

Ilość pism podlegających 
rejestracji : 
 
2001   -   347  
2002  -   377 
2003   -  1580 
2004   -  2309 
2005   -  3264 
 
 

 

 
 
 

BUDŻET A PODATKI  
  
Rok Budżet (zł) Wydatki na inwestycje 

 
2002 13 573 084 2 209 846 zł 

2003 14 955 875 2 880 706 zł 

2004 18 886 000 4 358 000 zł 

2005 19 162 000 5 160 251 zł 

 
Zahamowanie wzrostu podatków przy jednoczesnym wzroście nakładów 
inwestycyjnych    
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POZYSKIWANIE ŚRODKÓW 
•Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
•Kontrakt Województwa Mazowieckiego (MUW) 
•Uzupełnienie Programu Aktywizacji Obszarów Wiejskich (UM) 
•Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych (UM) 
•Europejski Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej 
•Zintegrowany Program Rozwoju Regionalnego Województwa Mazowieckiego 
(MUW) 
•Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
•Mazowiecki Program Wyrównywania Rozwoju Obszarów Wiejskich (UM) 
•MENIS – rezerwa 0,6% subwencji oświatowej 
•Rządowy Program Posiłek dla Potrzebujących (MUW) 
•Europejski Fundusz Społeczny (WUP) 
 
PROBLEMY GMINY 
• Brak planu zagospodarowania przestrzennego  

– utrudnienia w budownictwie i podziałach nieruchomości, 
• Skargi,  
• Sprawy sądowe, 
• Brak zgody  itp. 
• Psy itp. 
• Psy itp. 
•  
STRATEGIA ROZWOJU GMINY 2006-2014 
 
„Gmina Zbuczyn jest obszarem rozwoju nowoczesnego rolnictwa i powstającej 
w jego otoczeniu konkurencyjnej przedsiębiorczości. Rozwijając infrastrukturę 
zapewniamy atrakcyjne warunki życia mieszkańców i funkcjonowania 
podmiotów gospodarczych oraz stwarzamy możliwość wzrostu dochodów 
ludności.  
 
 Cel strategiczny nr 1 
 
1. Dalsze wodociągowanie Gminy  
 – zakończenie procesu wodociągowania do roku 2007-2008  
 
2. Budowa sieci kanalizacyjnej i oczyszczalni ścieków w Gminie. 
 
Drogi 
Poprawa nawierzchni dróg gminnych 
Budowa chodników  
Budowa nowych punktów oświetlenia ulicznego 
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Ochrona środowiska 
Usprawnienie systemu odbioru odpadów  
Zwiększenie świadomości ekologicznej mieszkańców 
 
Cel strategiczny nr 2 
 
Wspieranie rozwoju gospodarczego Gminy. 
Wspieranie rozwoju rolnictwa i jego otoczenia. 
Wspieranie rozwoju przedsiębiorczości. 
Wyznaczenie dodatkowych terenów pod inwestycje. 
Promocja terenów inwestycyjnych.  
Reorientacja zawodowa osób odchodzących z rolnictwa. 
Opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
 
 
Cel strategiczny nr 3 
 
Rozwój usług społecznych. 
Rozwój i modernizacja przedszkolnej i szkolnej infrastruktury dydaktycznej i 
sportowej. 
Unowocześnienie wyposażenia szkół w pomoce naukowe.  
Rozbudowa bazy sportowej. 
Budowa i modernizacja strażnic OSP.  
Pozyskiwanie nowoczesnego sprzętu gaśniczego i ratowniczego.  
Wsparcie tworzenia nowych placówek służby zdrowia na terenie Gminy. 
 
                                                       Ad.  4  . 
 
Następnie przystąpiono do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Zbuczyn na rok 2006. 
Radni zapoznali się szerzej z tematem na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Stałych  i Przewodniczący poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  
Za podjęciem uchwały zgodnie z przedłożonym projektem głosowało 15 
radnych. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbuczyn na 2006 rok została podjęta „jednogłośnie”. 
 
-Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 3 i 4 do protokołu. 
 
                                                               Ad.  5  . 
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W tym miejscu omawiano projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na 
udzielenie bonifikaty. 
Głos zabrał Wójt Gminy – projekt uchwały dotyczy udzielenia bonifikaty w 
wysokości 50% ceny,  przy sprzedaży najemcy lokalu mieszkalnego, działki o 
pow. 0,0995 ha zabudowanej segmentem mieszkalnym, położonej w 
miejscowości  Izdebki-Kosny, stanowiącej własność  Gminy. 
Wykonanie uchwały nastąpi dopiero wtedy, jak dojdzie do sprzedaży działki o 
nr 410/3 o pow. 0,0406 ha. Tą część segmentu mieszkalnego chcemy sprzedać 
w pierwszym rzędzie.  Kolejność sprzedaży będzie zachowana, ale takiego 
zapisu nie możemy  zrobić w uchwale. 
Przewodniczący Rady zwrócił się do radcy prawnego o wyjaśnienie sprawy. 
Pan Wiktor Soszyński z Kancelarii Prawniczej FIDES zaproponował podjęcie 
stanowiska przez Radę, że  zawiesza się wykonanie uchwały w sprawie 
udzielenia bonifikaty przy sprzedaży działki nr 410/2  do czasu wykonania 
uchwały wcześniejszej w sprawie sprzedaży działki nr 410/3. 
Takie stanowisko Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. 
Stanowisko w/w treści zostało przyjęte 11 głosami „za”, przy 4 głosach 
„wstrzymujących się”. 
-P. Nowińska – nie uczestniczyłam we wczorajszym spotkaniu i czy ja dobrze 
rozumiem, że chodzi tutaj o sprzedaż domku przy Szkole Podstawowej w 
Izdebkach-Kosnach.  Bonifikata dotyczy sprzedaży części  segmentu 
zajmowanego przez P. Wysokińską, a P. Radzikowskiej nie możemy udzielić 
takiej bonifikaty? 
-Wójt – P. Radzikowska  opuściła mieszkanie na okres 7 m-cy. W tym okresie 
budynek nie był ogrzewany , wdał się grzyb. W umowie najmu był zapis, jeśli 
nieobecność jest dłuższa niż 6 m-cy można wypowiedzieć umowę. 
Skorzystaliśmy z  tego zapisu i Pani Radzikowska otrzymała wypowiedzenie 
umowy najmu. W związku z powyższym nie jest prawnym lokatorem. 
-Sołtys wsi Dziewule – kto kupi domek z lokatorem? 
-Wójt – jeśli nie będzie tej sprzedaży to i nie będzie  dalszej sprzedaży. W 
interesie P. Wysokińskiej jest zakupienie części  zajmowanej przez P. 
Radzikowską. 
Na tym dyskusja została zakończona i Przewodniczący zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie udzielenia zgody na udzielenie bonifikaty. 
Za przyjęciem uchwały zgodnie z przedłożonym projektem głosowało 11 
radnych, 4 radnych  wstrzymało się od głosu. 
Przewodniczący ogłosił , że uchwała została podjęta 11 głosami „za”. 
 
-Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 5 i 6 do protokołu. 
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                                                         Ad.  6 . 
 
Dalej rozpatrywano projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zbuczyn oznaczonej w ewidencji 
jako działka 1216/6 o powierzchni ogólnej 0,0478 ha położonej w miejscowości 
Dziewule na nieruchomość stanowiącą własność pana Zdzisława Prochenka 
zam. Dziewule przy ul. Leśnej nr 623/2, 623/5 o powierzchni ogólnej 0,0987 ha 
położoną w miejscowości Dziewule. 
Temat przybliżył Wójt – przy przebudowie linii kolejowej relacji Siedlce –
Łuków wynikł problem drogi dojazdowej do torów. Żeby problem rozwiązać 
najpierw doprowadziliśmy do konsensusu pomiędzy Panem Kotowiczem ze 
Smolanki i Panem Prochenka z Dziewul. Pan Prochenka kupi od Pana 
Kotowicza  działkę płacąc  500 zł za ar, wcześniej życzył sobie  1.500 zł za ar. 
A następnie zamieni się z Gminą  i w ten sposób zostanie przywrócony pas 
drogowy i jednocześnie droga dojazdowa do linii kolejowej. 
- P. Nowińska – zarzuty pod moim adresem, że nie zajęłam się sprawą drogi są 
niesłuszne, ponieważ nie byłam upoważniona do przeprowadzania negocjacji, a 
ile razy sytuacja była sygnalizowana to po to, by   zakomunikować, że 
poprzedni Wójt pozostawił bagno. 
Po czym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej 
uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący zakomunikował, że uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości została podjęta „jednogłośnie”. 
 
-Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr  7 i 8 do protokołu. 
 
                                                        Ad.  7. 
 
Kolejny projekt uchwały dotyczył sprawy zaciągnięcia pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Rada postanawia zaciągnąć pożyczkę  w wysokości 295 000 zł. na 
dofinansowanie  wykonania zadania p. n. „Budowa sieci wodociągowej we 
wsiach Grodzisk i Rówce”. 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem. 
Za przyjęciem uchwały wypowiedziało się 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 
 
-Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 9 i 10 do protokołu. 
 
                                                      Ad.  8. 
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W tym punkcie porządku obrad radni rozpatrywali projekt uchwały w sprawie 
przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf opłat za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę. 
Przewodniczący zaznaczył, że taryfy opłat za wodę pozostają na tym samym 
poziomie  tj. 1,40 zł. + VAT za 1 m 3 wody. 
Uwag nie było i Przewodniczący poddał pod głosowanie  projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący ogłosił, że uchwałę przyjęto „jednogłośnie”. 
 
-Kserokopie projektu i uchwały stanowią załączniki Nr 11 i 12 do protokołu. 
 
 
 
 
 
                                                                     Ad. 9.  
 
W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący zwrócił się do radnych o 
zgłaszanie uwag do protokołu z  XLIV  Sesji Rady Gminy z 6 października 
2006r. 
Uwag nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania 12 głosami „za” i 3 głosami  „wstrzymującymi się” Rada 
przyjęła protokół  XLIV Sesji Rady Gminy. 
 
                                                        Ad.  10. 
 
W punkcie interpelacje i zapytania jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący 
Rady i odczytał pismo  Marszałka Województwa Mazowieckiego w sprawie 
zgłoszenia  kandydata do VII Edycji  Nagrody Marszałka Województwa 
Mazowieckiego. Wniosek należy złożyć do 31 października  br.  
Po przeanalizowaniu tematu na uwagę zasługuje osoba Pana Mieczysława 
Borkowskiego z miejscowości Borki-Kosy, znanego muzykanta i poddał  taki 
wniosek pod przegłosowanie.  
Radni wypowiedzieli się „jednogłośnie”, za wytypowaniem Pana Mieczysława 
Borkowskiego do nagrody Marszałka.  
 
Przewodniczący nadmienił, że w biurze rady złożona jest informacja Wójta 
Gminy o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze  2006r. oraz Uchwała 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  w prawie 
pozytywnej opinii  o informacji. 
 
-Kserokopia pisma Nr KP.D.I 0725-78/06 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
- Informacja Wójta i Uchwała RIO stanowią załączniki nr 14 i 15 do protokołu. 
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                                                     Ad.  11. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy złożył radnym podziękowania  za 
pracę i  osiągnięcia w IV kadencji Rady, szczególne podziękowania skierował 
do Wójta Romana Prochenki  i Zastępcy Wójta Stanisława Biardzkiego.  
Następnie Przewodniczący i Wójt wręczyli wszystkim radnym pamiątkowe  
dyplomy IV kadencji Rady Gminy Zbuczyn. 
 
Dalej  Zastępca Przewodniczącego Rady Powiatu Katarzyna Sachanowicz w 
imieniu Rady Powiatu wręczyła dyplomy i podziękowania za dobrą współpracę 
Panu Wójtowi i Przewodniczącemu Rady Gminy. 
 
Radny Powiatu  Dariusz Jasiński złożył Przewodniczącemu, Wójtom, radnym  
gorące podziękowania za współpracę i życzenia na przyszłą kadencję . 
 
Radny Powiatu Mieczysław  Izdebski  podziękował wszystkim, a szczególnie 
tym, którzy krytykowali prace powiatu, ale ta krytyka była potrzebna, ponieważ 
mobilizowała do lepszej pracy, stwierdził. Podziękował Wójtowi także za 
krytykę i za zaszeregowanie Gminy Zbuczyn na ostatnim miejscu, ale przy 
przyznawaniu środków, chyba  brane było od końca, bo Gmina Zbuczyn  
otrzymała najwięcej  i śmiało możemy spojrzeć w oczy, zauważył na 
zakończenie. 
 
Ponownie głos zabrał Przewodniczący Rady i dziękował kolejno, sołtysom, 
którzy swoimi trafnymi uwagami pomagali w pracy radnym, pracownikom 
Urzędu Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy i  Naczelnikom 
Wydziałów. 
 
Z kolei Wójt podziękował radnym, przyznał , że była to pierwsza wspólna 
kadencja, nie było łatwo, ale dotarliśmy się.  Przeprosił  Radną B. Nowińską za 
ostre słowa. Wszystko skończyło się dobrze, dzięki radnym, to uchwały Rady 
umożliwiły tak owocną  pracę .  
Sołtysom dziękował, za to, że są czujni, widzą co się dzieje w ich wsiach i 
zgłaszają problemy. 
 
P. J. Gruda w imieniu sołtysów podziękował radnym powiatowym i gminnym 
za  współpracę. 
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                                                      Ad. 12 . 
 
W wolnych wnioskach Sołtys wsi Zdany  zwrócił uwagę na fakt , że za mało 
sprawy przeciętnego rolnika są poruszane na sesji.  
 
O godz.  1545 Przewodniczący Rady Gminy  zakończył obrady XLV Sesji Rady 
Gminy Zbuczyn. 
 
Na XLV Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zbuczyn podjęto następujące uchwały: 
 
1. Uchwała Nr XLV/289/06 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbuczyn na 

rok 2006. 
2. Uchwała Nr XLV/290/06w sprawie udzielenia zgody na udzielenie 

bonifikaty. 
3. Uchwała Nr XLV/291/06 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. 
4. Uchwała Nr XLV/292/06 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
5. Uchwała Nr XLV/293/06 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę.  
 
Protokołowała: 
 
Halina Sieczkiewicz 
 
 
 
 
                                                                                                            Przewodniczący Rady 

 

                                                                                             Sławomir  Górka 
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